
prejeli smo pismo

Moje Trnovo ni naše
Trnovo

Na pobudo Turističnega društva Trnovo, ki je v svojih
turističnih akcijah zelo podjetno in iznajdljivo, je g. Bre-
da Kovič posnela TV film »Moje Krakovo - moje Trno-
vo« TV Slovenija je film predvajala 15. marca letos.

Za TV film je bila narejena kar solidna reklama in
kdor je hotel, si je film lahko ogledal, ker je bil pravočas-
no obveščen. Skratka krajani te soseske so bili opozorje-
ni in kot smo obveščeni so ga mnogi gledali. Toda kakšen
je bil odziv, kaj mislijo sedaj o filmu, ko so ga videli?

Predvsem so bili odmevi na film zelo različni. V filmu
je bilo čutiti, da je bil narejen pretežno pod vplivom
miselnosti in zgodovinskih dejstev, kakor jih je zbral in
objavil nekdanji trnovski župnik Ivan Vrhovnik v knjigi
»Trnovska župnija«. Pa še tu je bilo čutiti, da je ne
oziraje se na zgodovinska dejstva, prevladala nostalgija
in bi bilo ime filma, ki bi najbolj ustrezalo vsebini: Babica
pripoveduje ob kofetku . . .

Ob tem pa je treba še posebej pohvaliti kamero sne-
malca Bojana Kastelica, ki je bila na visoki umetniški
ravni. Predvsem je pokazal, da je snemalec na evropski
umetniški in tehnični ravni, da obvlada tudi »božansko
perspektivo« kot nekateri pravijo takim kotom snemanja
kot jih je uporabil pri snemanju trnovske fare. Tudi
montažerka Sonja Peklenk je iz posnetega materiala
ustvarila dinamičen film, kako obuja babica pri kofetku
svoje spomine, kako je bilo nekoč. In to je zelo kulturna
babica, zelo je domača pri slikarjih od Riharda Jakopiča
pa še dragih, ki so slikali Krakovo in Trnovo.

Vse kar smo videli v filmu pa je minulost in še ta ni
realno prikazana, zabeljena z veliko dozo nostalgije. Kar
preveč.

Pri gledanju Glma je bilo čutiti, da se je avtorica v sebi
borila, kaj predstaviti v oddaji in izpustiti ali bolje v kaj
ne dregati. Tisti, ki so prebrali »Traovsko župnijo«, je
zmno, kako je avtor okarakteriziral »Novo Traovo«,
verjetno zato ga v filmu sploh ni bilo. Pa še marsikaj
drugega. Prav zato so bile sodbe krajanov tako različne.
Enotni so si bili, da so biii lcpi posnetki, izbrani, tudi
razgledniško lepi, kulturni, toda ni jim bilojasno, kaj naj
bi si s tem turistični delavci pomagali za turistično promo-
cijo tega kraja. Sedanje Tmovo v novih pogojih uspešno
nadaljuje na starih tradicijah, arhitektonsko se obnavlja-
jo trnovske ulice, s čemer so že delno povrnili prijazen
izgled temu okolju. In tako ostancmo pri najbolj razširje-
ni presoji tega filma o Trnovem in Krakovem: Babica
pripoveduje ob kofetku . . .
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